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حامد شیری کاپیتان نساجی بهترین 
خاطره فوتبالی فصل قبلش را قهرمانی 
جام حذفی می داند. او به خبر آنلاین 
می گوید: »در سه بازی آخر به جز بازی 
با استقلال فشار و استرس بازی برای ما 
بسیار زیاد بود، اگر ما مقابل استقلال 
می باختیم کسی از ما خرده نمی گرفت 
چون آنها تیم صدر نشین لیگ و تیم 
بدون باخت فصل بودند. اما برای بازی 
فینال از زمانی که به هتل رسیدیم تا 
زمانی که برای جلسه فنی می رفتیم، 
استرس بسیار زیادی داشتیم و حتی دو 
جمله هم با هم صحبت نمی کردیم. تا 

پایمان را برای گرم کردن در زمین بازی 
گذاشتیم جو ورزشگاه را که دیدیم این 
استرس فرو کش کرد. هواداران خیلی 
به ما کمک کردند این فشار را کم کنیم. 
در مورد بازی اگر بخواهم بگویم ما نیمه 
اول اصلاً خوب بازی نکردیم. دو توپ 
هم به تیر دروازه ما برخورد کرد، در راه 
قهرمانی شانس هم با ما همراه بود. 
در نیمه دوم عملکرد بهتری داشتیم و 

بی نظمی تیم کمتر شد.« 
او با اشاره به قهرمانی های استقلال 
و پرسپولیس در فصول قبل این طور 
می گوید: »من بازیکن نساجی هستم 

و به دو تیم استقلال و پرسپولیس 
احترام می گذارم. من فقط می توانم 
فوتبالی صحبت کنم، آن پنج سالی 
که پرسپولیس قهرمان شد واقعاً تیم 
خوبی داشت. تفاوت سطح تیم درون 
زمین کاملاً مشخص بود. این فصل 
ولی پرسپولیس تیم خوبی نبود و 
توانایی رقابت با استقلال را نداشت. 
این فصل استقلال تیم بسیار خوب و 
سازماندهی شده ای داشت. با ذهنیتی 
که دارم به نظرم نمی شود تیمی ۵ سال 
قهرمان شود و هیچ کدام از قهرمانی ها 

پاک نباشد.« 

او درباره موضوع جادوگری در فوتبال 
به نکته مهمی اشاره می کند: »ما یک 
بازی با نفت آبادان در وطنی داشتیم. 
یک بنده  خدایی با شماره ناشناس به 
من زنگ زد. به من گفت یک نفری 
هست تا دو ساعت دیگر این پول را 
به حسابش بزنید تا در بازی کمک تان 
کنیم، که من در آن بازی هم پنالتی 
خراب کردم، این تنها چیزی بود که با 
آن روبه رو شدم. فکر نمی کنم طلسم 
شده باشم. فقط به خاطر عدم تمرکز 
و بهم ریختگی تیم آن موقعیت از 
 دست رفت و پنالتی را واقعاً بد زدم.«
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مدافــع جدیــد مــس کرمــان از پاســخ مثبــت خود به پیشــنهاد ایــن باشــگاه ابراز 
رضایــت کــرد. محمد ســتاری می گویــد: »مس کرمــان برای من انتخاب ســختی 
نبود، چون مس تیمی شناخته شده و قدیمی است و اهالی فوتبال هم این تیم را 
بخوبی می شناسند. من برای انتخاب مس با برخی دوستان و خانواده ام مشورت 
کردم و پس از صحبت با سرمربی مس کرمان قرارداد بستم. پیشنهادهایی بعد 

از جدایی از هوادار داشــتم، اما خوشــحالم که مس را انتخاب کردم. «

احمــد جمشــیدیان، مربــی ســابق شــهرداری آســتارا بــا عقــد قــراردادی 
هدایت تیم لیگ یکی شــهرداری همدان را بر عهده گرفت. او که ســابقه 
بــازی در تیم هــای اســتقلال و ســپاهان را دارد، تاکنــون در تیم های پاس 
همدان و شــهرداری آســتارا مربیگری کرده اســت. شــهرداری همدان در 
حالــی ایــن مربــی همدانــی را به عنــوان ســرمربی انتخاب کــرده که فصل 

گذشــته بــا ۴۳ امتیــاز در رده دهــم جدول قــرار گرفت.

احمد جمشیدیانمحمد ستاری:

سرمربی شهرداری همدان مشخص شدمس کرمان برای من انتخاب سختی نبود

علــی علیــزاده قائم مقام باشــگاه مس رفســنجان از خریدهای تیمش رضایت 
دارد. او دربــاره خبــر جــذب بازیکــن پرســپولیس می گویــد: »مــا بــا کمیتــه فنی 
صحبــت کردیم که برنامه مدون ســه ســاله داشــته باشــیم تا بتوانیــم پرقدرت 
کار کنیــم. دوســت نداریــم مثــل بعضی از تیم ها باشــیم که یک ســال به آســیا 
می رونــد و برمی گردنــد و دیگــر خبــری از آنهــا نیســت. مــا بــا رضا اســدی و مدیر 

برنامه هایــش مذاکــره کردیــم کــه به توافق نرســیدیم.«

علی علیزاده:

جذب رضا اسدی برای ما منتفی شد

بی  مر ســر حمتــی  ر ی  مهــد
آلومینیــوم اراک دربــاره شــرایط 
فعلــی تیمــش می گویــد: »تیــم  
فصــل گذشــته را حفــظ کردیم و 
تمایلــی به جدایــی همین تعداد 
بازیکــن کــه جــدا شــدند را هــم 
نداشــتیم. بــا این حــال بازیکنان 
خیلــی خوبــی بــه تیــم اضافــه 
کردیــم و کمــی زمــان می بــرد تــا 
بازیکنــان جدید با تیم هماهنگ 
شــوند. ســعی کردیــم بازی هــای 
تدارکاتــی خوبی را تا شــروع لیگ 
برتر داشــته باشــیم. بعد از پایان 
اردوی مــان بــه اراک می رویــم و 
یــک بــازی تدارکاتــی هــم آنجــا 
خواهیــم داشــت و بعــد از آن 
دوبــاره بــه تهــران می آییــم و در 
آن اردو ۴ یــا ۵ مســابقه برگــزار 
خواهیــم کرد تا بــه آمادگی کامل 

برســیم.«
رحمتــی اردوی خارجــی را در 
ایــن شــرایط بــه صــلاح تیمــش 
رجــی  ردوی خا نــد: »ا نمی دا
نداریــم و ســعی کردیــم بــه جــای 
هزینه هایــی کــه قرار اســت برای 
اردوهــای خارجــی صــرف شــود، 
بازیکنــان خــوب جــذب کنیــم. 
مجموعــه بازیکنــان مــا تکمیــل 
هســتند و نیــاز به نفــرات خاصی 
داریــم امــا بــا مصوبــه هیــأت 
مدیــره ۲ بازیکــن خارجــی بــه مــا 
اضافــه خواهنــد شــد تــا در خــط 
جلــوی زمین مــان دیگر مشــکل 
خاصــی نداشــته باشــیم. ایــن 
مشــکل در فصــل گذشــته مــا را 

اذیــت کــرده بــود.«
او با اشاره به برکناری اسکوچیچ 
این طــور می گویــد: »نمی خواهم 
به حواشی بپردازم و باید فوتبالی 
حرف بزنیم. آقای اســکوچیچ در 
شــرایطی کــه کمتــر کســی ایــن 
تیــم را بــه عهــده می گرفــت، 
پذیرفــت ســرمربی تیــم ملــی 
باشــد و در حالــی کــه داشــتیم از 
جــام جهانــی حــذف می شــدیم، 
تیــم را بــه جــام جهانــی بــرد امــا 
متأســفانه در فوتبــال مــا برخــی 
باتوجــه بــه منافــع خودشــان 
و تصمیــم  صحبــت می کننــد 
ییــم  می گو همــه   . می گیرنــد
ایرانی هســتیم و مــرام و معرفت 
داریــم امــا با اســکوچیچ کــه تیم 
ملــی را در شــرایط ســخت بــه 
جــام جهانــی بــرد اینگونــه رفتــار 
می شــود. بایــد اجــازه می دادیــم 
اســکوچیچ کارش را انجام دهد. 
اگــر کی روش در آن برهه از زمان 
ســرمربی تیــم ملــی می شــد هم 
اکنــون می گفتــم حــق او اســت 
کــه تیــم را بــه جــام جهانــی ببرد. 
مــا بایــد بــه اســکوچیچ امکانات 
می دادیم و بعد از او توقع نتیجه 

می داشــتیم.«

8 ،9 ماه بعد 
کمیته های مختلفی 

برای بررسی علل 
شکست و ناکامی 
تیم ملی تشکیل 
می شوند و همه 

توپ را به زمین 
دیگری می اندازند. 
چه خوب است که 

این کمیته ها از 
الان با فدراسیون 
هماهنگ شوند و 
همه انرژی شان را 

برای موفقیت تیم 
ملی به کار گیرند. 

 
شما اتفاقات اخیر فدراسیون 

فوتبال را چگونه ارزیابی می کنید؟
به نظر من کلیدی ترین موضوعی 
که باید به آن اشاره کرد اساسنامه 
فدراسیون فوتبال است. تا زمانی هم 
که اساسنامه ترمیم نشود نمی توانیم 
خیلی به تغییرات امیدوار باشیم. در 
تمام این سال ها دیدم که اساسنامه 
طوری تنظیم و تدوین شده که در 
نهایت خیلی از لابی ها تعیین کننده 

می شود.
یعنی شکل رأی گیری ایراد دارد؟

شما ببینید وقتی 33 رئیس هیأت 
فوتبال که بیشترین میزان آرا را به خود 
اختصاص می دهند و در نقطه مقابل 
هم فقط یک مربی به نمایندگی از 
مربیان که آن هم گزینش شده است 
در انتخابات حضور دارد چه انتظاری 
می توان داشت. در واقع باید گفت 
در این خصوص روابط جای ضوابط 
را گرفته است. زمانی که ورود افراد 
متخصص و حتی فوتبالی مسدود 

شده پس هر کسی بیاید باید از همین 
تفکر حاکم بر فوتبال باشد چون غیر از 
این اجازه کار پیدا نمی کند. وقتی هم 
برگرفته از همین تفکر باشد نتیجه اش 
می شود حال و روز فعلی فوتبال ما که 

می بینید.
گزینه های انتخابات ریاست 

فدراسیون مشخص شدند که در 
میان آنها انتقادهایی به بازگشت 

دوباره مهدی تاج مطرح شد.
 وقتی اسامی و اتفاقات گذشته را 
مرور می کنم به این نتیجه می رسم 
که آقای کفاشیان می توانست گزینه 
خوبی باشد. اما الان با این نفراتی که 
نهایی شدند اگر موضوع ویلموتس 
را کنار بگذارید باز هم آقای تاج بهتر 
از بقیه بوده و در واقع همان بحث 

خیرالموجودین است.
کمیته فنی فدراسیون هم 

اسکوچیچ را برکنار کرد.
من این موضوع را از سه جنبه مورد 
بررسی قرار می دهم. اول اینکه اگر از 
نظر فنی بوده که توجیه ندارد همان طور 
که از ابتدا شروع کار ایشان توجیهی 
نداشت. به هر حال آقای اسکوچیچ 

در مدتی که هدایت تیم ملی را برعهده 
داشت، نتایج بسیار خوبی گرفت و 

شایستگی اش را اثبات کرد.
موضوع دوم.

دومین موضوع مدیریت است که 
اهمیت بسیاری دارد. یک زمانی اردوی 
تیم ملی در سه روز برگزار می شود که 
بحث مدیریت شاید خیلی به چشم 
نیاید اما وقتی برای یک تورنمنتی 
مثل جام جهانی آماده می شویم و 
باید ۲0 روز کنار هم باشیم، مدیریت 
خیلی به جشم می آید. من چون از تیم 
ملی دور هستم نمی توانم بر اساس 
شنیده ها اظهار نظر کنم و آنهایی باید 
درباره مدیریت ایشان صحبت کنند 
که با ایشان در اردوی تیم ملی زندگی 

کرده اند.
و موضوع سوم.

بحث سوم اقبال عمومی است. آقای 
اسکوچیچ از ابتدا افکار و اقبال عمومی 
را به همراه نداشت و مدام خیلی ها 
می گفتند که در حد سرمربیگری تیم 
ملی نیست. من قبلاً هم گفتم که در 
این شرایط کار کردن تا جایی جواب 
می دهد که شما فقط برنده باشید و 

زمانی که ببازید زلزله اتفاق می افتد که 
افتاد. از طرفی جامعه توقع دارد افرادی 
روی نیمکت تیم ملی بنشینند که از 

اقبال عمومی برخوردار باشند.
در هر صورت از الان مشخص است 
که حدود 8، 9 ماه بعد کمیته های 
مختلفی برای بررسی علل شکست و 
ناکامی تیم ملی تشکیل می شوند و 
همه توپ را به زمین دیگری می اندازند. 
چه خوب است که این کمیته ها از الان 
با فدراسیون هماهنگ شوند و همه 
انرژی شان را برای موفقیت تیم ملی به 
کار گیرند. به هر حال چه با اسکوچیچ 
چه بدون ایشان تیم ملی در جام 
جهانی نتایج فاجعه باری را به دست 
نمی آورد. چون بازیکنان باکیفیتی داریم 
و فقط کاش خودشان را درگیر مسائل 
حاشیه ای نمی کردند. البته مطمئنم در 
جام جهانی همه آنها یکدل می شوند 
چون فضای جام جهانی همین شرایط 

را می طلبد.
به لیگ بپردازیم. برخی باشگاه ها 
اول بازیکن می گیرند و بعد مربی 

می آورند.
 هم من هم شما خیلی خوب می دانیم 

که در بطن فوتبال چه می گذرد و تمام 
اتفاقات و ماجراها را می دانیم. الان 
هم با اطمینان به شما می گویم ۵ ماه 
بعد خواهید دید چه کلاهی سر لیگ 
ما رفته است. اجازه بدهید 10 بازی یا 
یک نیم فصل بگذرد آن وقت به حرف 
من می رسید که چقدر راه را اشتباه 

رفته ایم.
متأسفم بگویم که این مربیان خارجی 
ورند در  ز خارج می آ لیزور هم ا نا آ
لی که حاضر نیستند حتی یک  حا
دلار از درآمدشان را صرف آموزش 
مربیان داخلی کنند. کمیته آموزش 
اصلی ترین رکن فدراسیون باید تغییر 
کند. بودجه ای برایش در نظر نمی گیرند 
در حالی که می شود از باشگاه ها آن را 

تأمین کرد و مربی پرورش داد.
لیگ تکان نمی خورد چون مسیر لیگ 
اشتباه است. وقتی شما حدود سه 
میلیون بچه را در مدارس فوتبال دارید 
و هیچ خروجی ندارید یا اگر هم دارید به 
کارگیری نمی شوند چه انتظاری دارید. 
لیگ ما مولد نیست، پولساز نیست و 
بازیکن ساز هم نیست. یک دورهمی 

است که همه سرگرم هستند.

۵ ماه دیگر متوجه خواهید شد چه کلاهی سر لیگ رفته است

جلالی: 8 ماه بعد »کمیته بررسی علل 
ناکامی تیم ملی« تشکیل می شود

جعفر برزگر
روزنامه نگار

کارشــناس فوتبــال کشــورمان کنارگذاشــتن دراگان اســکوچیچ را از زوایــای مختلــف بررســی کــرده اســت. او بــر ایــن بــاور اســت که نباید بر اســاس شــنیده ها قضاوت کــرد. مجید جلالی بر این باور اســت که پروســه جذب 
برخــی باشــگاه ها در انتخــاب مربــی اصولــی و حرفــه ای نیســت و بــه همیــن دلیل آینــده خوبی را برای لیگ بیســت و دوم متصور نیســت.


